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Uit de Bedrijfsraad 
J. Beekman 
Het bestuur van de Bedrijfsraad vergaderde op 15 maart 
1999. De volgende onderwerpen zijn aan de orde geweest: 
• Notulen BR-vergadering 23-11-98 
Deze zijn door de vergadering akkoord bevonden, met een 
woord van dank aan de secretaris. 
• Ingekomen stukken en mededelingen 
Van de voorzitter dhr. D. Vunderink 
- Rapport Engels monitoronderzoek Pesticide Poisoning 
of Animals 1996' 
Er is bij de Ambrosiushoeve ook over een dergelijke 
behoefte gesproken voor Nederland. Ook van belang voor 
andere 'groen- en natuurverenigingen; een onderzoek 
waard? 
- Symposium 'Bijenziekten' te Kalmthout 
In Vlaanderen is men, nu de mijten resistent worden voor 
Apistan, overgestapt op Amitraz ter bestrijding van de 
varroamijt. Dit is niet aan te bevelen! De 
darrenraatmethode is een goede vervanging, maar wordt 
nog niet veel toegepast. Mierenzuur is hier nog illegaal! 
Het zou goed zijn als er meer beleidsafstemming zou 
komen tussen België, Duitsland en Nederland met 
betrekking tot Amerikaans vuilbroed (AVB). Tussen 
wetenschappers op het gebied van AVB zijn de eerste 
stappen gezet om tot een samenspraak te komen. 
Van de secretaris: uitgaande stukken 
- Diverse brieven zijn door de secretaris verzonden e.e.a. 
conform besluit Bestuursvergadering 23-11-98. 
Ingekomen stukken 
- Schrijven VBBN Commissie Honing inzake 
instructiedag Honingkeurmeesters op 17-4-99 a.s. 
- Schrijven van de Ambrosiushoeve als derde reactie op 
het onderzoeksvoorstel van de ANI. 
- Schrijven van de Ambrosiushoeve betreffende afdracht 
voorschot. 
- Afmelding van dhr. G. van Westhreenen voor deze 
vergadering. 
- Schrijven Bureau Laser inzake aanpassing 
subsidievoorwaarden EU. 
- Schrijven van dhr. G. Hollander betreffende 
bestuivingscursus. 
- Schrijven VBBN Commissie Onderwijs. 
- Schrijven van de Ambrosiushoeve betreffende EU-
projecten 2000. 
- Schrijven van een imker uit Macedonië om een imkerij 
op te zetten in Nederland. 
- Verslag van de 'Werkgroep Bedrijfsraad 2000'. 
• EU-projecten 
ingeleid door mw. Van Winden van Bureau Laser 
- 'Laser' staat voor: Landelijke Service bij Regelingen. 
De volgende projecten zijn aan de orde geweest en door 
de leden Bedrijfsraad onderstreept: 
- Experimenten om de varroamijt op duurzame wijze te 
bestrijden. 

- Cursussen voor imkers om nieuwe vindingen op het 
gebied van de varroamijtbestrijding te verspreiden. 
- Het vervaardigen van informatiemateriaal over 
bijenziekten en duurzame bestrijding van de varroamijt. 
- Diagnostisch onderzoek door de Ambrosiushoeve van 
ingezonden monsters dode bijen. 
- Stichting Ambrosiushoeve profileren ten opzichte van de 
steun voor het laboratorium van de Ambrosiushoeve om 
honingmonsters van imkers te analyseren op 
kwaliteitsaspecten (suikergehalte, fysische en chemische 
eigenschappen en herkomst, gebaseerd op 
stuifmeelanalyse). 
- Welke toxische stof in Dicentra-nectar veroorzaakt 
bijensterfte. 
De bovenstaande projecten zijn door een deskundige, op 
verzoek van Bureau Laser, op de haalbaarheid bekeken. 
Binnen twee weken wordt antwoord verwacht van Laser. 
Eventuele bijstelling zal door dhr. Vunderink en Roeten 
gedaan worden. Het nationale programma gaat eind maart 
naar Brussel. 	 151 
• Financieel verslag Bedrijfsraad en Bijen 1998 
- Deze verslagen zijn in de vergadering uitgereikt en 
onder voorbehoud aangenomen. De boekencontrole, door 
dhh. Van de Brink en Heessen, moet nog plaatsvinden. 
• Amerikaans vuilbroed 
- Het onderzoek van voederkransmonsters is besproken en 
sterk aanbevolen. 
- De te volgen procedure, nog goed te keuren door de 
RVV; 
Bij sporen in het monster bericht ID-DLO de imker en de 
RVV. De RVV controleert alle volken. 
* bij klinische verschijnselen: ruimen van de stand 
* bij niet-klinische verschijnselen: voermonster per volk. 
Na de uitslag van ID-DLO: 
* volk met sporen wordt geruimd 
* de rest krijgt een reisverbod (insluiting) 
Na twee maanden opnieuw monsters per volk: 
* indien in andere volken sporen: stand wordt geruimd 
* indien geen sporen: insluiting opgeheven. 
In de besmettingshaard worden volken met sporen direct 
geruimd. 
• Ambrosiushoeve en onderzoek 
- Aanvullende reactie op ingediende ANI-voorstellen. 
Voorstel was: verontreiniging van raathoning met 
acariciden, met name Apistan inzake gezondheid. De 
Ambrosiushoeve heeft een aantal monsters bij een Duits 
laboratorium laten onderzoeken met het volgende 
resultaat. De tot nu toe gevonden hoeveelheden (6 tot 10 
microgram per kilogram) Fluvalinaat geven geen 
aanleiding tot zorg over de gezondheidsrisico's. 
- Besproken is ook het ingediende onderzoeksprogramma 
opgesteld ter indiening bij de EU in het kader van 
verordening 1221/97, dat een voortzetting is van projecten 
die momenteel in het kader van het programma 1999 
worden uitgevoerd. Zie hiervoor ook de behandelde EU-
voorstellen door mw. Van Winden van Bureau Laser. 
• Cursussen 
toegelicht door dhr. J. Plaizier 
- Cursus bestuiving: hiervoor is een boek in ontwikkeling, 
waarvoor bij de Bedrijfsraad subsidie en/of hulp bij het 
zoeken van sponsors is aangevraagd. Dhr. Plaizier zal met 
de opstellers van het boek de begroting vaststellen en 
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bekijken of het voldoet aan de hedendaagse manier van 
lesgeven. 
- Het bovenstaande is ook van toepassing op de aanvraag 
betreffende het opnieuw uitgeven van de 
'Drachtplantengids' van dhr. L. Hensels. 
- Opleidingsplan voor leraren. Een belangrijk kenmerk 
van dit plan is de opzet van een brede actuele 
lerarenopleiding in eigen beheer. De Bedrijfsraad staat 
achter dit plan en verzoekt de Commissie Onderwijs 
hiermee verder te gaan en voorstellen te doen. 
• Bestuivingsregeling bij het plaatsen van bijenvolken 
Het wachten is op de reactie van LTO Nederland. 
• Werkgroep Bedrijfsraad 2000 
Door deze werkgroep wordt een rapport opgesteld en in 
de volgende BR-vergadering aangeboden. 
• Nationale honingkeuring 11 september 1999 
- De kosten, die als begroting zijn ingediend, worden per 
imkerorganisatie omgeslagen, dus niet ten laste van de 
Bedrijfsraad. 

152 - Er zijn al een behoorlijk aantal aanmeldingen ontvangen 
voor de Instructiedag Honingkeurmeesters op 17 april a.s. 
• Afscheid van dhr. F.G.A. Janssen (van de VBBN) 
Dhr. Janssen gaf aan dat deze vegadering zijn laatste was 
en bedankte de leden van de Bedrijfsraad voor de goede 
samenwerking. De voorzitter, Dick Vunderink, verwees in 
deze naar de ledenvergadering van de VBBN op 27 maart 
a.s., waar hij hierop terug zal komen. 

Voor informatie m.b.t. deze vergadering kunt u contact 
opnemen met het secretariaat van de Bedrijfsraad, 
Spoorlaan 350, 5000 MA Tilburg, 013-5836350. 

Algemene Ledenvergadering 
Toegespraak gehouden door Dick Vunderink op 27 maart 
1999 in het 1AC/WICC-gebouw te Wageningen, aanvang 
10.00 uur. 

Ik kijk met u niet terug op het vorige jaar. U hebt het 
allemaal meegemaakt en ik kan er weinig nieuws aan 
toevoegen. 
Ik kijk vooruit en ik ontkom er niet aan u een aantal 
zorgen te noemen. Dat heeft te maken met de oriëntatie 
over de toekomst van de bijenhouderij in de Werkgroep 
Bedrijfsraad 2000. 
Die gesprekken verlopen in een goede sfeer en er wordt 
intensief gewerkt. Wij bieden binnenkort een tussen-
rapport aan de vijf organisaties aan, waarbij ik nog geen 
enkele voorspelling doe over de uitkomst. Welke uitkomst 
de VBBN graag zou zien is bekend, maar wij hebben 

makkelijk praten vanuit de positie van de grootste. Het 
vereist inleven in de gevoelens van de kleinere 
organisaties die een deel van hun zelfstandigheid zien 
wegrallen. Anderzijds dienen de kleinere organisaties zich 
de \ raag te stellen of die zelfstandigheid wellicht een rem 
kan zijn op de aanpak van de vraagstukken die op ons 
afkomen. 
Want in het rapport staat uiteraard een opsomming van 
bekende en nieuwe onderwerpen die op ons afkomen en 
waarmee wij dus rekening moeten houden bij werkwijze 
en organisatie van de bijenhouderij in de toekomst. Ook u 
krijgt met de veranderingen te maken en ik noem er 
enkele: 
• liet vraagstuk van de concurrentie tussen honingbijen en 

wilde bijen en de neiging van natuurbeheerders om 
bijenvolken te weren uit natuurgebieden 

Hoe gaan we daarmee om? 
Simpele ontkenning omdat het ons niet uitkomt, is dom. 
Beter is om met deskundigen argumenten te verzamelen 
die tenminste de ingenomen standpunten zullen 
relativeren, maar die argumenten liggen niet voor het 
grijpen. Een tweede moeilijkheid is de grote eigen 
verantwoordelijkheid van lokale beheerders. Hoe kun je 
die effectief bereiken als de landelijke organisaties geen 
beleid opleggen? 
Een derde moeilijkheid is het vaak ongedisciplineerde 
gedrag van imkers die geen ander belang kennen clan het 
eigen belang. Hoe krijgen we hen in het gareel? Op dit 
moment hebben wij geen afdoende oplossing voor dit 
nieuwe probleem. 
• het vraagstuk van de overheidsfinanciering van de 

Ambrosiushoeve 
Er komt maar geen rust op dat front. Het geheugen van de 
overheid heeft zelden indruk gemaakt en zo borrelen er 
steeds weer nieuwe suggesties op in strijd met eerdere 
toezeggingen. Dat betekent voortdurend alert blijven en 
dit zal niet makkelijker worden als door de reorganisaties 
in het jaar 2000 het bestuur wordt vervangen door een 
begeleidingscommissie met minder vertegenwoordigers 
van de financiers uit de sectoren Fruitteelt, Glastuinbouw 
en Bijenhouderij. Ook de elk jaar wisselende procedures 
en interpretatie van de EU-subsidieregeling is ons een 
ergernis en Aad de Ruijter verdient een groot compliment 
voor de inzet en inventiviteit om het maximale voordeel 
uit de regeling te halen. 
• het vraagstuk van gewasbestrijdingsmiddelen en de 

gevolgen van genetische modificatie van planten 
Enerzijds is het beleid om het gebruik van gewasbescher-
mingsmiddelen terug te dringen en ten aanzien van 
parathion en dimethoaat hebben we een succes geboekt. 
Anderzijds verschijnen steeds meer genetisch gemodifi-
ceerde gewassen juist gericht om sterkere middelen te 
kunnen gebruiken doordat die gewassen tegen de 
middelen bestand zijn gemaakt. Met risico's voor insecten 
die het bestreden onkruid bevliegen. Voor ons een nieuw 
en onbekend terrein waarvoor nieuwe wetenschappelijke 
kennis moet worden aangeboord. 
• de bijengezondheidzopg 
Altijd de dreiging van Amerikaans vuilboed maar daar 
over direct meer. Ook de zorg om de oprukkende 
resistentie tegen fluvalinaat van de varroamijt. Als 
Apistan straks is uitgewerkt, is er geen chemisch 
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